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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvordan vil regeringen hæve afgiften på plastikposer som fremført af statsministeren i 

Politiken den 24. august 2019, jf. artiklen ”Mette Frederiksen vil forbyde gratis plastikpo-
ser”, således at afgiftsstigningen højest rammer 5 pct. af danskerne? 

 

Svar 

Det er fortsat regeringens mål, at 95 pct. af danskerne ikke kommer til at betale mere, end 

de gør i dag, i forhold til deres disponible indkomst. Dette skal dog måles i forhold til den 

samlede førte skattepolitik.  

 

Når vi samtidig gerne vil forhøje enkelte afgifter på fx plastikposer, skyldes det, at regerin-

gen har mål om, at vi skal genanvende mere plastik og forbruge mindre, da alt for meget 

plastik havner i naturen.  

 

Afgifter på plastik kan være et godt middel – blandt flere – til at nå disse mål, fordi afgif-

ter kan hjælpe til at sikre, at varens pris afspejler skadesomkostningerne for sundhed og 

miljø.  

 

Regeringen er som bekendt en mindretalsregering, hvorfor regeringen vil afdække mulig-

hederne for at sikre et flertal bag en plastikpakke. 
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